
Zápis z jednání komise 

Životního prostředí a veřejného prostoru 

 

Datum konání:  16. února 2015 

Místo konání:    ÚMČ Jírova 2 

Přítomen/přítomna:  Bružeňák Lukáš, Čada Miloslav, Fišer Václav, Kozlovská Milada, Kremláčková Edita, 

Merta Jan, Nečasová Helena, Novotná Jitka, Skotal Jan, Vrána Martin   

      Staněk David,  Vondráčková Eliška   

Omluven/omluvena:  ‐     

Nepřítomen/nepřítomna:  ‐ 

 

BODY JEDNÁNÍ 

1.  Zahájení a schválení programu zasedání 

2.  Organizační informace. Představení členky M.Kozlovské. Předsedkyně požádala členy o vznášení požadavků na 

zápis ze zasedání komise. Zápis je vyhotoven do týdne od zasedání; před uveřejněním zápisu možnost vznášet 

k zápisu připomínky u předsedkyně. Předsedkyně informovala o odměňování za práci v komisi a nepoměru mezi 

členy zastupiteli a členy nezastupiteli, upozorňovala a žádala o určité narovnání na prosincovém zastupitelstvu. 

3.  Publicita v Líšeňských novinách a na webu ÚMČ. Paní místostarostka zajistila samostatnou sekci  na webu‐Život 

v Líšni‐Životní prostředí. V Líšeňských novinách od března rubrika Životní prostředí a veřejný prostor otevřená 

všem pro uveřejňování článků a informací z oblasti. První téma E.Kremláčková‐ochrana ptáků. Duben přislíbeny 

články od Pozemkového spolku Hády.Dále téma bioodpadu‐věnuje se J.Merta, konzultace s D.Staňkem a 

předsedkyní. 

4.  Spolupráce se ZŠ Horníkova‐Rorýsí škola.E.Kremláčková oslovila ředitele školy Mgr.Burdu.Má zájem zapojit se do 

programu České ornitologické společnosti „Rorýsí školy“‐ spočívá v ochraně nebo vytvoření hnízdišť ohroženého 

druhu na budově a sledování příletu ptáků. 

5.  Informace od místostarostky E.Vondráčkové. 

    a) Mapování stavu košů na psí exkrementy: paní místostarostka požádala členy o spolupráci. Vývoz košů firmou  

v úterý a čtvrtek. Od 1. do 15.3. monitorování stavu členy (nejlépe denně). Po 15.3. předat zjištění a podněty 

paní místostarostce: vondrackova@brno‐lisen.cz. J.Merta vytvořil pro potřeby mapování google mapu‐zašle 

odkaz, doplnění o podklady D.Staňka.  

     b) Seznámení s aktuálním postupem úprav veřejné zeleně‐zejména stříhání/zmlazování keřů a probírky borovic 

v lokalitách: Novolíšeňská, konečná tram Mifkova, Michalova u Klokánku, Hochmanova ‐spolupráce 

s architektkou. Na téma se otevřela široká obecnější diskuze .  Z níž vybíráme: 

J.Novotná upozornila na potřebnost keřů jako útočiště pro drobné živočichy a z toho důvodu provádět úpravy 

citlivě v nezbytné míře. Dále upozornila na možnost eroze svahů při nevhodné vegetační skladbě.Rovněž  

H.Nečasová poukázala na nevhodné typy  dřevin, u kterých je nutné časté zastřihování a naopak nevhodné 

úpravy neodpovídající druhu keře. Podobně se vyslovil i V.Fišer. Dále H. Nečasová uvedla, že trávníky v Líšni mají 

nízkou úroveň. Považuje za potřebné dělit na území s vyšší potřebou údržby a okrajové části s nižší potřebou. 

M.Kozlovská  upozornila na nevhodnou údržbu trávníků a vyslovila nesouhlas s kácením topolů u konečné 

Mifkova. L.Bružeňák se vyslovil i pro výsadbu ovocných stromů. J.Merta s dalšími členy komise v diskusi opět 

otevřel téma potřeby koncepčního, rozvojového dokumentu pro zeleň a veřejný prostor.  O potřebě studie a 

pasportizaci bylo hovořeno už na úvodním zasedání komise. Diskuze byla tímto uzavřena se žádostí na členy 

komise, aby svoje návrhy ke studii přesněji  a písemně formulovali a zaslali do příštího zasedání 

předsedkyni.Téma bude přeneseno na další zasedání. 



     c) Základní informace o lokalitách uvažovaných k revitalizaci: centrum Masarova, prostor pod školkou Synkova, 

centrum Kotlanova, park Trnkova, prostor Jírova, nám.Karla IV. 

6.   Parkování na chodníku v ulici Horníkova. Krátká výměna informací a diskuze. 

      Přijato usnesení: 

Komise doporučuje RMČ provést opatření, která by zajistila průchodnost chodníku v ulici Horníkova, na kterém 

bylo povoleno parkování, za všech povětrnostních podmínek dle platné legislativy  (tzn. v minimální šířce 1,5 

m).  Hlasování ‐ pro návrh: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

7.  Různé: 

‐Iniciativa „Ukliďme Česko“ – diskuze, zda se v rámci MČ zapojit  se závěrem, že pro letošní rok nebudeme v 

tomto vyvíjet aktivitu i vzhledem k podobným akcím, které již několik let s podporou ÚMČ probíhají  

‐Sběr bioodpadu. Informace ke změně v legislativě v roce 2015‐povinnosti obcí ve sběru biodpadu a kovů. 

Přijato usnesení: 

Komise doporučuje RMČ zajistit i další místa pro sběr bioodpadu mimo stávajících sběrných středisek odpadu a 

to zejména v bytové zástavbě. 

Hlasování ‐ pro návrh: 9, proti: 0, zdržel se: 0 

8. Závěr. Poděkování za účast. Příští zasedání komise v pondělí 23.3. v 17 hodin. 

 

 

Přílohy:  

1. Prezenční listina 

       

Datum a zpracovatel zápisu: 20. února 2015, Edita Kremláčková 

Podpis předsedy/předsedkyně komise: Edita Kremláčková 


